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Bangladéš žádá o připojení k BRICS
infokuryr.cz/n/2023/06/20/banglades-zada-o-pripojeni-k-brics

Jihoasijská země formálně požádala o členství v mezinárodním
ekonomickém bloku

Bangladéš se stal poslední zemí, která projevila zájem o vstup do
ekonomické skupiny BRICS, přičemž pondělní zprávy odhalily, že
Dháka zaslala formální žádost o členství. Očekává se, že tato otázka
bude projednána na summitu BRICS, který se má konat v srpnu v
Jižní Africe. 

Zprávy o žádosti Bangladéše poprvé sdílely noviny Dhaka Tribune s
odkazem na zdroj obeznámený s diskusemi mezi premiérem
Sheikhem Hasinou a jihoafrickým prezidentem Cyrilem Ramaphosou
v Ženevě minulou středu. Dhaka během setkání oficiálně požádal o
připojení k bloku, který tvoří Brazílie, Rusko, Indie, Čína a Jižní
Afrika. 

Bangladéšský ministr zahraničí AK Abdul Momen mezitím tento krok
potvrdil. Poznamenal, že Dháka, který je v současnosti uznáván jako
„přítel BRICS“, již zaslal formální dopis současnému předsedovi
skupiny, Jihoafrické republice.

Během posledního roku a půl řada zemí z celého světa projevila
zvýšený zájem o vstup do skupiny BRICS, a to uprostřed toho, jak
Západ využívá mezinárodní finanční systémy k vedení rozsáhlé
ekonomické kampaně proti Rusku. 

Náměstek ruského ministra zahraničí Sergej Rjabkov minulý týden
uvedl, že v současné době zvažují připojení k bloku téměř dvě
desítky států. Arabské země jako Alžírsko, Egypt, Saúdská Arábie,
Írán a Spojené arabské emiráty vyjádřily zájem o větší vazby se
skupinou, stejně jako Argentina, Mexiko, Bahrajn, Indonésie a
Nigérie. 
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Mezitím mluvčí Kremlu Dmitrij Peskov v pátek naznačil, že důvodem,
proč má tolik zemí zájem o připojení k bloku, je efektivita a autorita
aliance BRICS.

„To není důsledek pokračující ruské politiky, je to důsledek vyhlídek
na rozvoj takového integračního sdružení, jako je BRICS,“ řekl
Peskov. Zdůraznil, že skupina je „sdružením zemí, které sdílejí
společný přístup zaměřený na rozvoj vztahů založených na
prospěchu a vzájemném respektu a nikoli na vzájemné poučování o
tom, jak žít, na koho se spolehnout a koho následovat“. 

Ruský ministr zahraničí Sergej Lavrov také prohlásil, že noví členové
BRICS by obohatili multipolární základy skupiny, ale poznamenal, že
rozhodnutí o přijímání žádostí musí být přijímáno na základě
konsensu mezi stávajícími členy.
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